
 

DPr-BRM-II.0012.2.12.2024          Protokół Nr 8/X/2024 

posiedzenia Komisji Edukacji 

Rady Miejskiej w Łodzi 

z dnia 15 października 2024 r. 

 

I. Obecność na posiedzeniu: 

stan Komisji   -   8 radnych 

obecnych   -   7 radnych 

nieobecnych   -   1 radna   

oraz zaproszeni goście. 

Listy obecności stanowią załącznik nr 1 i 2 do niniejszego protokołu. 

Zaproszenia stanowią załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

II. Posiedzeniu Komisji przewodniczył: 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski 

 

III. Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu nr 7/IX/2024 z dnia 17 września 2024 r. 

3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian w budżecie miasta 

Łodzi na 2024 rok – druk nr 237/2024. 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej miasta Łodzi na lata 2024-2050 – druk nr 238/2024. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia Zespołu Szkół 

Rzemiosła im. Jana Kilińskiego w Łodzi przy ul. Żubardzkiej 2 poprzez dodanie innej 

lokalizacji prowadzenia zajęć – druk nr 235/2024. 

6. Sprawy wniesione i wolne wnioski. 

 

IV. Przebieg posiedzenia i przyjęte ustalenia. 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski powitał radnych, zaproszonych gości i po 

stwierdzeniu quorum otworzył posiedzenie Komisji.  

 

Ad pkt 1. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski przedstawił proponowany porządek obrad.  
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Poinformował, że do Komisji skierowano: 

autopoprawki do druków nr 237/2024 i nr 238/2024 i proponuje druki podstawowe omówić 

wraz z autopoprawkami  

oraz 

Informację o stanie realizacji zadań oświatowych Miasta Łodzi za rok szkolny 2023/2024 – 

druk nr 249/2024, z którą Komisja zapozna się w punkcie 6. 

 

Uwag nie zgłoszono.  

Komisja w głosowaniu przy 7 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” przyjęła porządek obrad: 

 

1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu nr 7/IX/2024 z dnia 17 września 2024 r. 

3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian w budżecie miasta 

Łodzi na 2024 rok – druk nr 237/2024 wraz z autopoprawką 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej miasta Łodzi na lata 2024-2050 – druk nr 238/2024  

wraz z autopoprawką. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia Zespołu Szkół 

Rzemiosła im. Jana Kilińskiego w Łodzi przy ul. Żubardzkiej 2 poprzez dodanie innej 

lokalizacji prowadzenia zajęć – druk nr 235/2024. 

6. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Miasta Łodzi za rok szkolny 

2023/2024 – druk nr 249/2024. 

7. Sprawy wniesione i wolne wnioski. 

 

Ad pkt 2. Przyjęcie protokołu nr 7/IX/2024 z dnia 17 września 2024 r. 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski poinformował, że protokół został przesłany 

drogą elektroniczną. Zapytał, czy radni zgłaszają uwagi do jego zapisu? 

 

Uwag nie zgłoszono. 

Komisja przyjęła protokół nr 7/IX/2024 z dnia 17 września 2024 r. przez aklamację. 

 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski zaproponował, aby pkt. 3 i 4 zostały 

omówiony łącznie. 

Uwag nie zgłoszono. 
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Ad pkt 3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian  

w budżecie miasta Łodzi na 2024 rok – druk nr 237/2024 wraz z autopoprawką. 

 

Ad pkt 4. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej miasta Łodzi na lata 2024-2050 – druk nr 238/2024 wraz  

z autopoprawką. 

Dyrektor Wydziału Budżetu p. Małgorzata Wojtczak przedstawiła łącznie projekty uchwał: 

druk nr 237/2024 wraz z autopoprawką oraz druk nr 238/2024 wraz z autopoprawką 

w zakresie edukacji. 

 

Faza pytań i dyskusji. 

 

Radny p. Marcin Buchali: „mam pytanie odnośnie remontu, co to jest za remont? Czego 

dotyczy? Dlaczego te środki są przesunięte? Jeżeli wynikało to z opóźnienia, to z czego 

wynikało to opóźnienie?” 

Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji p. Radosław Gwadera: „jeśli chodzi o tę placówkę, 

to jest Szkoła Podstawowa nr 175, tutaj chodzi o remont Sali gimnastycznej. Jest to kwestia 

tego, że nie został wyłoniony wykonawca i przeprowadzenie przetargu w tym roku nie pozwoli 

na zrealizowanie tego zadania inwestycyjnego w roku bieżącym. Ten remont musi się 

odbywać w okresie przerwy wakacyjnej i chcemy te środki wykorzystać w przyszłym roku.” 

Radny p. Marcin Buchali: „a tam jest jakieś dofinansowanie zewnętrzne?” 

Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji p. Radosław Gwadera: „nie, to są nasze środki.” 

 

Innych pytań nie zadano. Głosów w dyskusji nie zabrano. 

 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski poddał pod głosowanie pozytywne 

zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian w budżecie miasta Łodzi 

na 2024 rok – druk nr 237/2024 wraz z autopoprawką (w zakresie kompetencji Komisji 

Edukacji). 

Komisja w głosowaniu przy 6 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i 1 głosie 

„wstrzymującym się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian budżetu 

oraz zmian w budżecie miasta Łodzi na 2024 rok – druk nr 237/2024 wraz z autopoprawką. 

 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski poddał pod głosowanie pozytywne 

zaopiniowanie projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 
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Finansowej miasta Łodzi na lata 2024-2050 – druk nr 238/2024 wraz z autopoprawką  

(w zakresie kompetencji Komisji Edukacji). 

Komisja w głosowaniu przy 6 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i 1 głosie 

„wstrzymującym się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę  

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Łodzi na lata 2024-2050 – druk nr 

238/2024 wraz z autopoprawką. 

 

Ad pkt 5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia Zespołu 

Szkół Rzemiosła im. Jana Kilińskiego w Łodzi przy ul. Żubardzkiej 2 poprzez dodanie 

innej lokalizacji prowadzenia zajęć – druk nr 235/2024. 

 

Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji p. Elżbieta Płaszczyk przedstawiła projekt uchwały 

wraz z uzasadnieniem. 

 

Faza pytań i dyskusji. 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski: „ilu mamy uczniów kształcących się w tym 

zakresie?” 

Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji p. Elżbieta Płaszczyk: „mówimy o hodowcy koni? 

Tam jest kilkunastu uczniów na tym profilu. Z roku na rok zwiększa się zainteresowanie, 

zresztą nie tylko tym profilem, bo szkoła prowadzi również kształcenie w zakresie architektury 

krajobrazu. Próbujemy działać na zasadzie łączenia potencjału w szkole czyli umożliwiać 

młodzieży, która uczy się projektować krajobraz czyli tereny zielone i uczy się zarządzania 

tymi terenami zielonymi, próbujemy to organizować w taki sposób, żeby młodzież mogła 

korzystać z tej działki, która będzie do dyspozycji.” 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski: „pewnie poproszę o komisję wyjazdową 

do tej szkoły, żebyśmy mogli porozmawiać o pomysłach bo oni maja bardzo faje podejście. 

Proszę szykować termin na listopad i uprzedzić panią dyrektor.”  

 

Innych pytań nie zadano. Głosów w dyskusji nie zabrano. 

 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski poddał pod głosowanie pozytywne 

zaopiniowanie projekt uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia Zespołu Szkół Rzemiosła 

im. Jana Kilińskiego w Łodzi przy ul. Żubardzkiej 2 poprzez dodanie innej lokalizacji 

prowadzenia zajęć – druk nr 235/2024  
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Komisja w głosowaniu przy 7 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zamiaru 

przekształcenia Zespołu Szkół Rzemiosła im. Jana Kilińskiego w Łodzi przy ul. Żubardzkiej 2 

poprzez dodanie innej lokalizacji prowadzenia zajęć – druk nr 235/2024. 

 

Ad pkt 6. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Miasta Łodzi za rok szkolny 

2023/2024 – druk nr 249/2024. 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski poinformował, że Informacja dotarła do 

Komisji dosyć późno i została zamieszczona w Aktówce radnych. Zaproponował, aby państwo 

radni zapoznali się z treścią i gdyby były pytania lub potrzeba dyskusji to komisja powróci do 

tematu na kolejnym posiedzeniu. 

 

Pytań nie zadano. Uwag nie zgłoszono.  

 

Komisja przyjęła Informację.  

 

Ad pkt 7. Sprawy wniesione i wolne wnioski. 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski: „dzisiaj na Komisji Finansów był 

referowany projekt uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji przedsięwzięcia pn.: 

„Racjonalizacja zużycia energii w obiektach edukacyjnych Miasta Łodzi” oraz złożenia wniosku 

o jego dofinansowanie w ramach programu priorytetowego „Wymiana źródeł ciepła i poprawa 

efektywności energetycznej szkół” czy mógłby pan dyrektor powiedzieć parę słów, bo u nas 

nie ma jej w porządku obrad. Tu są wymienione placówki: Szkoła Podstawowa nr 3, Szkoła 

Podstawowa nr 30 , Szkoła Podstawowa nr 54 , Szkoła Podstawowa nr 182 (Filia), Zespół 

Szkół Poligraficznych, XLII Liceum Ogólnokształcące i Przedszkole Miejskie nr 235. Łączna 

maksymalna kwota dotacji wynosi 48 100 248,00 zł.” 

Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji p. Radosław Gwadera: „jeśli chodzi o to zadanie to 

wcześniej termomodernizacją budynków zajmował się Wydział Gospodarki Komunalnej. Teraz 

to zadanie przejęło Biuro Energetyki i Jakości Powietrza w Departamencie Ekologii i Klimatu 

Urzędu Miasta Łodzi i w ramach różnych źródeł finansowania planuje złożyć wniosek o 

dofinansowanie w ramach programu priorytetowego „Wymiana źródeł ciepła i poprawa 

efektywności energetycznej szkół”, realizowanego przez Narodowy Fundusz Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej, stanowiącego inwestycję Komponentu B1. Pn.: „Zielona 

Energia i zmniejszenie energochłonności” w ramach Krajowego Planu Odbudowy 

i Zwiększenia Odporności.  
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Jednym z obligatoryjnych załączników do wniosku o dofinansowanie jest Uchwała Rady 

Miejskie w sprawie przyjęcia przedsięwzięcia do realizacji oraz złożenia wniosku. Podjęcie 

uchwały jest niezbędne w celu uzyskania dofinansowania i realizacji projektu. Wsparcie 

bezzwrotne wynosi do 100% wydatków kwalifikowalnych (kosztów kwalifikowanych netto), 

z zastrzeżeniem, że jednostkowy koszt kwalifikowany wyrażony jako iloraz kosztów 

kwalifikowanych do powierzchni o regulowanej temperaturze powietrza nie może przekraczać 

wartości 1 400 zł za 1 m2 powierzchni o regulowanej temperaturze powietrza. 

Placówki, które wymienił pan przewodniczący zostały wytypowane, one miały już 

zabezpieczoną dokumentację projektową. W poprzedniej perspektywie nie udało się pozyskać 

środków i zrealizować tego zadania w związku z powyższym, teraz, w momencie 

odblokowania środków i możliwości aplikowania o nie, te placówki w pierwszej kolejności 

zostały zgłoszone. Tutaj Biuro Energetyki i Jakości Powietrza będzie prosiło o zgodę, aby 

można było o te środki aplikować.  

W dalszej kolejności jest 12 jednostek oświatowych, generalnie jeszcze połowa budynków 

przeszła termomodernizację (około 150), druga połowa budynków czeka na 

termomodernizację i taką listę tych, które tej modernizacji będą potrzebować będziemy 

przygotowywać. 

Biuro Energetyki i Jakości Powietrza współpracując z Narodowym Funduszem Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej monitoruje tę sytuację pod kątem tego, że w momencie 

złożenia wniosków, jak zostaną te resztówki o których mówił pan dyrektor Leszczyk to 

będziemy chcieli, aby dla kompleksu budynków na ul. Stawowej też został złożony wniosek  

o dofinansowanie.  

W ramach tej modernizacji prowadzona jest wymiana oświetlenia na ledowe. Jeśli chodzi  

o Szkołę Podstawową nr 182 to termomodernizacja już jest w trakcie i środki z WFOŚ będą na 

zasadzie refundacji. W Szkole Podstawowej nr 54 trwa wymiana oświetlenia na ledowe.” 

 

Innych spraw wniesionych i wolnych wniosków nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Komisji podziękował za udział w obradach i zamknął posiedzenie Komisji. 

 

 

Protokół sporządziła     Komisja przyjęła protokół 

Anna Czyżykowska      Krzysztof Makowski 

 

Sekretarz Komisji     Przewodniczący Komisji 


